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På Åkerby säteri driver Lars-Eric Andersson och
Ann-Charlotte Wallenhammar ekologisk
köttproduktion med 40 dikor, totalt drygt 100 djur.
Gården har 200 hektar åker. Den viktiga resursen
för djurproduktionen är 70 ha stora betesmarken
som utgörs av en 4 km lång strandremsa längs
Tysslingen som är en sänkt slättsjö.  Det är en
utmaning att beta dessa marker. Vattennivåerna
varierar mycket mellan olika år Regn påverkar
betena mycket och man kan behöva flytta hem
djuren. Bergen i närheten ger ett högt vattenflöde
när det kommer stora regn. Arealen varierar alltså.
Betet kan förväxa eller det kan bli översvämning
så djuren inte kan vara där.  Ersättning som
miljöstöd är viktigt för att kunna för att beta
markerna. Men det är också ett problem att
förutsättningarna varierar så mycket mellan år
medan betesstöden har ganska strikta regler.

 Flexibla stödsystem är viktigt och man har fått
mer och mer förståelse genom en dialog. Att sätta
upp stängsel är ett problem eftersom de måste gå
ut i vattnet. Detta jobb får göras när
vattenståndet är lågt och ibland genom att
använda båt. Det förekommer också en del
slyvegetation som måste hanteras. Vide kan röjas
bara när isen lägger sig. Mot al är stubbfräsning
en bra men dyrbar metod. Djuren äter inte al. Det
är nödvändigt att ha bete på åkermark som
komplement eftersom tillgången varierar så
mycket. På gården odlar man timotejfrö, och både
efterbetet och halmen är en viktig resurs för att
komplettera. 

HANTERA UTMANINGAR MED STRANDBETE 

Lantbrukarintervju
https://www.youtube.com/watch?v=PZ_bxlhYGSI

Författare: Linda af Geijersstam,
Svenska Vallföreningen 
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